
Protokół Nr LV/18

z  LV  sesji  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach,  która  odbyła  się  w  dniu
29  maja  2018  r.  w  sali  Nr  4  Urzędu  Miejskiego  w  Pabianicach
ul. Zamkowa 16.

Stan Radnych – 23
Obecnych –  20
Lista obecności radnych Rady Miejskiej w Pabianicach stanowi załącznik Nr 1
do protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji.

Ad.1.
Przewodniczący Rady Andrzej  Żeligowski otworzył o godz. 10.00 LV sesję
Rady  Miejskiej  w  Pabianicach.  Powitał  Radnych,  Prezydenta  z  jego
najbliższymi współpracownikami oraz pozostałych zaproszonych gości. 

Ad.2.
Przewodniczący  Rady  Andrzej  Żeligowski  poinformował,  że  wraz
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji Rady Miejskiej doręczony został radnym
porządek obrad stosownie do art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.
(Zał. Nr 2) Poprosił o wskazanie projektów uchwał, które będą przyjmowane
w głosowaniu imiennym. 

Radny  Krzysztof  Rąkowski  zgłosił  głosowanie  imienne  w  pkt.  7  porządku
obrad  -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia
sprawozdania  finansowego wraz  ze  sprawozdaniem z  wykonania  budżetu
miasta Pabianic za rok 2017, pkt. 8 -  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia
absolutorium  Prezydentowi  Miasta  Pabianic  z  tytułu  wykonania  budżetu
miasta za rok 2017, pkt. 14 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2018 – 2035. – proj.
Nr 6 oraz pkt. 15 - Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich
zbywania, nabywania i wykupu. 

Radny Piotr Różycki zgłosił głosowanie imienne w pkt. 18 porządku obrad –
Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  XX/236/11  Rady  Miejskiej
w Pabianicach w sprawie ustalenia wysokości diet radnych Rady Miejskiej
w Pabianicach.

Następnie  wobec  braku  propozycji  prowadzący  obrady,  Przewodniczący
Rady Andrzej Żeligowski zakończył procedowanie tego punktu.
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Ad.3.
Przewodniczący  Rady  Andrzej  Żeligowski  poinformował,  że  protokoły:
Nr LI/18 z dnia 22 lutego 2018 r., Nr LII/18 z dnia 1 marca 2018 r., Nr LIII/18
z dnia 27 marca 2018 r. oraz Nr LIV/18 z dnia 24.04.2018 r.  zostały wyłożone
w  Biurze  Rady  Miejskiej  do  wglądu  w  ustawowym  terminie.
Do  treści  protokołów  nie  zgłoszono  uwag,  wobec  tego  uważa  protokoły
za przyjęte.

Ad.4.
dot.  Powołania Komisji Uchwał i Wniosków.
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski  zaproponował do Komisji Uchwał
i Wniosków radnych: Jarosława Lesmana, Rafała Madaja i Iwonę Marczak
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Uchwał i Wniosków. 

Następnie  wobec  braku  innych  propozycji  prowadzący  obrady,
Przewodniczący  Rady  Andrzej  Żeligowski  poddał  pod  głosowanie
zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków. 

Głosowanie:  za  przyjęciem  ww.  składu  –   za  –  20,    przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0 . Ww. skład Komisji został przyjęty jednogłośnie.

Ad.5.
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił informację dot. wydanych
zarządzeń,  przygotowanych  projektów  uchwał,  ważniejszych  decyzji
oraz spotkań za okres od 16 lutego 2018 roku do 23 maja 2018 roku. (Zał. Nr
2)  W  uzupełnieniu  materiału  przekazanego  na  piśmie  i  sprawozdań
Prezydent Miasta poinformował,  że dzisiaj,  po trzech miesiącach, Sanepid
usunął taśmy zabezpieczające wejście do sklepu przy Zielonej. Obecny na
miejscu  pełnomocnik  firmy  zapewnił,  że  firma  rezygnuje  z  działalności
dotychczas  prowadzonej  w  tym  sklepie.  Kontener  Straży  Miejskiej  został
usunięty. W  dniu 25  maja  odbyła  się  gala  z  okazji  20-lecia  Sejmiku
Województwa  Łódzkiego,  na  której  przyznano  certyfikaty  dla  samorządów
najlepiej  pozyskujących  fundusze  Unii  Europejskiej.  Pabianice  najlepsze
wśród  miast  powyżej  20  tys.  mieszkańców.  PKP  PLK  potwierdza
zainteresowanie realizacją przejazdu bezkolizyjnego na skrzyżowaniu drogi
krajowej nr 71 z linią kolejową nr 14. Deklaracja również ze strony GDDKiA.
Trwa  opracowanie  programu  funkcjonalno-użytkowego  dla  przystanku
osobowego  Pabianice  Północ,  inwestycję  realizuje  Urząd  Marszałkowski.
W dniu 26 kwietnia w Pabianicach odbyło się spotkanie  z przedstawicielami
Urzędu Marszałkowskiego, PKP PLK oraz IDOM (wykonawcy dokumentacji).
Uznano na nim, że najlepszym rozwiązaniem jest koncepcja przygotowana
przez  projektanta  Przemysława  Perkę  zakładająca  włączenie  ulicy
Karniszewickiej w Lutomierską (w postaci ronda) oraz perony na estakadzie.
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W  dniu  14  maja  została  podpisana  umowa  ze  spółką  Mera-Systemy
na  dostawę  i  montaż  biletomatów  dla  komunikacji  miejskiej  –  pięciu
stacjonarnych i  dziesięciu mobilnych (cztery pierwsze ustawione do końca
sierpnia).  Trwa postępowanie na wykonanie w formule zaprojektuj i wybuduj
projektu „Łódzki Tramwaj Metropolitalny: etap Pabianice - Ksawerów”. Termin
składania ofert 8 czerwca. Ogłoszony został przetarg na inżyniera kontraktu,
który  poprowadzi  oba  projekty  komunikacyjne,  czyli  projekt  tramwajowy
i autobusowy. Termin składania ofert 12 czerwca. Prowadzone remonty dróg:
wykonana ul. Brzozowa, do końca maja asfaltowa nawierzchnia na 5 ulicach:
Brzoskwiniowa, Oliwkowa, Śliwkowa, Cyprysowa i  Napierskiego. W trakcie
realizacji  8  ulic: Podgórna,  Osikowa,  Hermanowska,  Świerkowa,  Żniwna,
Świętokrzyska, Kościelna (chodniki), Jankego (chodnik i miejsca postojowe).
Rusza  drugi  etap  rewitalizacji  Lewityna,  w  pierwszej  kolejności  remont
i  rozbudowa ścieżek pieszo-rowerowych o długości 1200 m, potem wodny
plac  zabaw  i  pumtrack.  Gotowa  jest  koncepcja  architektoniczna  szkutni,
przyjęta z zadowoleniem przez Retmanat Drużyn Wodnych i PKSW. Projekt
jeszcze  w  tym  roku.  Odbył  się  przetarg  na  najem  systemu  monitoringu
wizyjnego na terenie Pabianic.  Wpłynęła jedna oferta spółki.  Przetarg został
unieważniony.  Wpłynęło  6  ofert  na  rozbiórkę  pomnika.  Termin  związania
ofertą  wynosi  30  dni.  Jednocześnie  Zarząd  Powiatowy SLD poinformował
o złożeniu do Prokuratury Okręgowej w Łodzi zawiadomienia o podejrzeniu
popełnienia przestępstwa przez urzędników Wojewódzkiego Urzędu Ochrony
Zabytków  w  Łodzi  przy  prowadzeniu  postępowania,  w  wyniku  którego
nastąpiło  wykreślenie  pomnika  z  ewidencji  zabytków  ruchomych
prowadzonego przez ten urząd. Decyzja o uruchomieniu procedury rozbiórki
nastąpi  dopiero  po  uzyskaniu  stanowiska  prokuratury.  Ogłoszony  został
przetarg  na  budowę  oświetlenia  ulicznego  na  ul.  Agrestowej,  Łukowej,
Torowej i Krzywej oraz doświetlenia przejścia dla pieszych na ul. Wajsówny
przy  skrzyżowaniu  z  Popławską.  Oferty  wykonawców  będą  przyjmowane
do 30 maja. Z pieniędzy, które zostaną będzie zlecone opracowanie projektu
oświetlenia na Cedrowej i Dereniowej. Dyrektorem Szkoły Podstawowej nr 8
została Marzenna Majchrzak, Szkoły Podstawowej nr 15 – został Grzegorz
Hanke (oboje mieli po jednym kontrkandydacie). Powtórzony będzie konkurs
na  stanowisko  dyrektora  Szkoły  Podstawowej  nr  14,  ponieważ  żaden
z kandydatów nie otrzymał od komisji wymaganej liczby głosów (minimum 7).
Na  stanowisko  kandydowały  trzy  osoby.  Place  zabaw w  parku  Wolności,
parku Hadriana (między ul. Wspólną i Karniszewicką)  i parku Jordanowskim
(między  ul.  Zieloną  a  Pomorską)  będą  doposażone  w  nowe  zabawki.
Zamówione zostały cztery pojedyncze urządzenia i trzy zestawy. Dzieci będą
mogły z nich korzystać przed wakacjami. Koszt zakupu 73 tys. zł. Powiedział,
że materiały  dot. Oceny zasobów pomocy społecznej za 2017 r. dla Miasta
Pabianic  (Zał.  Nr  4)  oraz Sprawozdanie  z  realizacji  Programu współpracy
Miasta Pabianic z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których
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mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku
publicznego i o wolontariacie na rok 2017 (Zał. Nr 5) otrzymali wszyscy Radni

Następnie  wobec  braku  pytań  prowadzący  obrady,  Przewodniczący  Rady
Andrzej Żeligowski zakończył procedowanie tego punktu.

Ad. 6.
Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  powiedział,  że  odpowiedzi  na
złożone interpelacje zostały przekazane radnym Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski wyznaczył Wiceprzewodniczącego
Rady  Krzysztofa  Rąkowskiego  do  przewodniczenia  dalszym  obradom  LV
sesji Rady Miejskiej w Pabianicach.

Radca prawny Andrzej Jankowski poinformował, że we wszystkich uchwałach
nastąpi zmiana przepisów prawnych, ponieważ w dniu 9 maja 2018 r. został
ogłoszony tekst jednolity ustawy o samorządzie gminnym w Dz.U. z 2018 r.
poz. 994, poz.1000.

Ad. 7.
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Rąkowski przedstawił projekt
uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  z wykonania  budżetu  miasta
Pabianic za rok 2017 (Zał. Nr 6) Zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27
sierpnia  2009r.  o  finansach  publicznych  organ  stanowiący  jednostki
samorządu  terytorialnego  rozpatruje  i  zatwierdza  sprawozdanie  finansowe
jednostki  samorządu  terytorialnego  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania
budżetu,  w  terminie  do  dnia  30  czerwca  roku  następująco  po  roku
budżetowym.

Zastępca Skarbnika Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła sprawozdanie
finansowe  Gminy  Miejskiej  Pabianice  za  rok  2017  (Zał.  Nr  7).
SPRAWOZDANIE  FINANSOWE  JEDNOSTKI  SAMORZĄDU
TERYTORIALNEGO  -  GMINY  MIEJSKIEJ  PABIANICE  ZA  ROK  2017
obejmuje:  bilans  z  wykonania  budżetu  Gminy  Miejskiej  Pabianice  jako
jednostki  samorządu  terytorialnego,  zamykający  się  po  stronie  Aktywów
i  Pasywów  kwotą  17.903.993,05  zł;  zbiorcze  sprawozdania  zestawiające
wszystkie  samorządowe  jednostki  budżetowe  tj.  Urząd  Miejski
w  Pabianicach,  szkoły  podstawowe,  przedszkola  miejskie,  Żłobek  Miejski,
Środowiskowy  Dom  Samopomocy,  Miejskie  Centrum  Pomocy  Społecznej,
Miejski Zakład Pogrzebowy, Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji, Zarząd Dróg
Miejskich  oraz  samorządowy  zakład  budżetowy:  Zakład  Gospodarki
Mieszkaniowej.  Sprawozdania  obejmują:  łączny  bilans  obejmujący  dane
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wynikające  z  bilansów  samorządowych  jednostek  budżetowych
i  samorządowych  zakładów  budżetowych,  który  po  stronie  Aktywów
i Pasywów wykazuje po dokonanych wyłączeniach obroty na koniec 2017 r.
w  łącznej  wysokości  555.035.136,13  zł;  Łączne  zestawienie  zmian
w funduszu obejmujące dane z zestawień zmian w funduszu samorządowych
jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych wykazujące
na  bilans  otwarcia  2017r.  Poziom 480.501.729,16  zł,  a  po  uwzględnieniu
wyniku finansowego za analizowany rok w kwocie łącznej 30.122.722,08 zł,
wielkość  na  BZ  537.155.465,67  zł;  Łączny  rachunek  zysków  i  strat
obejmujący  dane  wynikające  z  rachunków zysków i  strat  samorządowych
jednostek  budżetowych  i  samorządowych  zakładów  budżetowych.
Po  wyłączeniach  transakcji  zakupu  i  sprzedaży  między  jednostkami  oraz
zakładami  budżetowymi,  które  to  za  2017  rok  wyniosły  2.277.421,29  zł
przychody  netto  z  działalności  podstawowej  zamknęły  się  kwotą
244.639.962,62  zł.  Zysk  z  działalności  podstawowej  na  koniec  2017 roku
osiągnął  poziom 24.257.434,41  zł.  Po  uwzględnieniu  przychodów/kosztów
operacyjnych i finansowych, wyniku zdarzeń nadzwyczajnych oraz podatku
dochodowego, zysk netto zamknął się kwotą 30.122.722,08 zł.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu
za rok 2017 r. (Zał. Nr 8). Materiał został przekazany do Rady Miejskiej i RIO
w  ustawowym  terminie  tj. do  31  marca  2018  r.  Prognozowane  dochody
Miasta Pabianic zostały wykonane w kwocie 228.179.139,89 zł, co stanowi
99,2%  planu  ustalonego  przez  radę,  wydatki  zaś  zrealizowano  w  kwocie
236.044.847,39  zł,  czyli  na  poziomie  96,0%  ustalonego  planu.  Budżet
zamknął się niższym niż planowany deficytem, w wysokości 7.865.707,50 zł.
Dochody  bieżące  wykonano  w  wysokości  223.113.537,83  zł,  a  wydatki
bieżące w wysokości 213.511.301,55 zł, co oznacza, że zachowana została
reguła wynikająca z art. 242 ust. 2 ustawy  o finansach publicznych. Dochody
majątkowe zrealizowano na kwotę 5.065.602,06 zł, tj.  90,6% planu, w tym
sprzedaż  majątku  planowaną  w  wysokości  4.413.400,00  zł  wykonano
4.515.877,06 zł tj. 102,3% planu. Wydatki majątkowe zrealizowano w kwocie
22.533.545,84  zł  tj.  85,2%,  w  tym  wydatki  niewygasające  stanowiły
832.853,67 zł.   W 2017 r. miasto spłaciło ostatnie zobowiązanie w wysokości
1.993.988,52  zł,  które  dotyczyło  SP  ZOZ.  Budżet  zamknął  się  deficytem
w wysokości (-) 7.865.665,88 zł przy planowanym deficycie (po zmianach)
w kwocie (-) 16.077.897,97 zł. Na niższe wykonanie deficytu budżetu wpływ
miała relacja wykonania dochodów i wydatków roku 2017. Dochody bieżące
wykonano w wysokości niższej niż planowano o kwotę persaldo 1.743.036,82
zł  natomiast  wydatki  wykonano  poniżej  założeń  planowanych  o  kwotę
9.955.268,91  zł.  Należy  zaznaczyć,  że  niższe  wykonanie  wydatków  nie
wpływało na jakość realizacji  ustawowych zadań gminy.  Zadłużenie miasta
na  dzień  31.12.2017  r.  wynosiło  33.518.000,36  zł  i  stanowiło  14,7%
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dochodów ogółem budżetu miasta.  Wskaźnik jednoroczny z art. 243 u.o.f.p.
wykonany został na poziomie 6,19% czyli wyższym niż planowany na koniec
III  kwartału 2017 r.  (tj.  4,02%).  Należy zwrócić uwagę na to,  iż w 2017 r.
wykonano planowane dochody z tytułu sprzedaży składników majątkowych
w wysokości:  4.515.877,06  zł  ,  co  stanowi:  102,32% planu  po  zmianach.
Sprzedaż  wykonana  została  ponad  założony  plan  po  zmianach  o  kwotę
102.477,06 zł. Jednakże należy dodać, iż sprzedaż składników majątkowych
jest  pozycją  bardzo  niestabilną,  uzależnioną  od  koniunktury  na  rynku
nieruchomości oraz zasobności mieszkańców. Wg stanu na dzień 31.12.2017
r.  w Zakładzie Gospodarki  Mieszkaniowej  występują  zaległości  czynszowe
w  kwocie:  16.544.807,53  zł,  w  tym  zaległości  mieszkalne  w  kwocie:
15.261.940,35  zł  i  zaległości  niemieszkalne  w  kwocie:  1.282.867,18  zł.
Widocznym  zagrożeniem  dla  prawidłowego  funkcjonowania  Zakładu  jest
wysokość  zadłużania  się  najemców.  Corocznie  przyrost  należności
nieściągalnych  wynosi  ok.  2% wpłat  czynszów i  innych  mediów.  Pomimo
wyżej  wymienionych  problemów  na  31.12.2017  r.  nie  zanotowano
zobowiązań wymagalnych oraz wystąpił niższy niż zakładano stan środków
obrotowych,  który  świadczy  o  powolnej  poprawie  sytuacji  finansowej  tej
jednostki.  Tym  niemniej  sytuacja  finansowa  powinna  być  na  bieżąco
monitorowana.  Analizując  wydatki  dotyczące  zakupu  usług  przewozowych
(umowa  z  MZK)  zauważa  się  niewielkie  ich  zwiększenie  z  kwoty
10.403.315,74 zł w 2016 r. do 10.428.774,89 zł w 2017 r. Należy monitorować
wysokość wydatków przeznaczonych na komunikację autobusową w Gminie
Miejskiej Pabianice. Zobowiązania dłużne zwiększyły się w stosunku do 2016
r. o kwotę 7.207.902,72 zł.  Na dzień składania sprawozdania z wykonania
budżetu tj. na 31.03.2018 r. zobowiązania wymagalne nie występują. 
Regionalna Izba Obrachunkowa w Łodzi podjęła Uchwałę Nr I/62/2018 z dnia
30   kwietnia  2018 r.  w  sprawie  opinii  o  sprawozdaniu  Prezydenta  Miasta
Pabianic  z  wykonania  budżetu  za  2017  r.  z uwagami  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Łodzi.  (Zał. Nr 9). 

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że jest to najważniejsza
sesja – przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2017.
Blisko  20  lat  ma  przyjemność  uczestniczyć  w  pracy  samorządu.  Uważa,
że wyniki są bardzo dobre.  Prognozowane dochody Miasta Pabianic zostały
wykonane  w  kwocie  228.179.139,89  zł.  Na  początku  tej  kadencji  budżet
stanowił  170.000.000 zł.  Do tego po rozliczeniu budżetu, pozostało ponad
14.000.000 zł wolnych środków. Pozwoliło to już na wstępie w budżecie 2018
roku z dochodów bieżących przeznaczyć ponad 6.000.000 zł  na inwestycje
rozwojowe. Największy zastrzyk – na 7 projektów unijnych w 2017 roku udało
się pozyskać kwotę 146.500.000 zł.  Do tego należał pokryć wkład własny.
Każda wydana złotówka przez miasto na inwestycje w projektach unijnych
przekłada  się  na  2,5  zł  wykonanych  inwestycji.  Rok  2017  to  walka
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o  uchronienie  tramwaju  przez  miasto  przed  likwidacją.  Po  decyzji  Rządu
i  Parlamentu  o  wykreśleniu  Łodzi  jako  metropolii,  marzenie  o  tramwaju
metropolitarnym łączącym 8 gmin w sposób sprawny,  skuteczny z nowym
taborem  odeszły  w  niebyt.  W  związku  z  tym  Pabianice  wspólnie
z  Ksawerowem  wystąpiły  do  Regionalnego  Programu  Operacyjnego
z  wnioskiem  o  budowę  odcinka:  Pabianice  –  Ksawerów  –  Łódź.  Projekt
wygrał,  jest  na  pierwszym  miejscu,  w  tym  momencie  rozpoczęła  się
procedura przetargowa na rozpoczęcie projektowania wykonania robót całej
linii  tramwajowej  od  nowa,  jak  również  pasa  drogowego  ulicy  Zamkowej
i Warszawskiej. Można dzisiaj spokojnie powiedzieć, że tramwaj pabianicki
istnieje i będzie istniał. Jest to inwestycja na najbliższe 50 – 60 lat. Kwota
58.500.000 zł  jest  faktem w podpisanych  umowach i  widoczna w postaci
termomodernizacji  szkół.  Jako  jedno  z  dwóch  miast  robi  to  w  formie
hybrydowej,  czyli  z  partnerem  prywatnym,  który  bierze  ryzyko  wykonania
i zarządzania. Z tego tytułu będą płynęły określone korzyści, ponad 500.000
zł oszczędności na opłatach za energię w tych placówkach. Dofinansowanie
do  tego  projektu  10.500.000  zł  środków  unii  europejskiej.  Rewolucyjne
zmiany  w  komunikacji  48.500.000  zł  z  dofinansowania  środków  z  unii
europejskiej,  przetarg  na  autobusy,  do  tego  inteligentne  systemy
transportowe,  bezpieczeństwo  w  postaci  budowy  kolejnych  zatok.
To w połączeniu z wprowadzeniem w ubiegłym roku Karty Pabianiczanina
daje  system  komunikacyjny  i  preferencji,  aby  nasi  mieszkańcy  korzystali
z komunikacji. Wydanych zostało ponad 13.000 kart, ponad dwukrotny wzrost
sprzedaży  migawek i  biletów świadczy  o  tym,  że  komunikacja  pabianicka
stała się poważną alternatywą dla ruchu samochodowego w naszym mieście.
Do  tego  ponad  12  km  ścieżek  rowerowych,  których  budowa  zostanie
rozpoczęta w 2019 roku. Program budowy dróg i chodników, powróciliśmy do
programu  rozbudowy  tych  dróg,  w  br.  dołożono  program  nakładkowy.
Wydano  6.000.000  zł.  Wniosek  złożony  do  Wojewody  Łódzkiego  na
kompletną przebudowę ulicy Warszawskiej nie otrzymał pozytywnej oceny, w
2016 roku środki na ten program zostały drastycznie zmniejszone. Jest nowy
program,  wystąpił  o  ulicę  Piaskową.  Ma  nadzieję,  że  w  ramach  nowego
programu  składane  wnioski  będą  skuteczne  i  otrzymają  dofinansowanie,
ponieważ stan naszych dróg wymaga natychmiastowej i szybkiej interwencji.
Wszystkie  spółki  miejskie  są  na  plusie,  inwestują  i  pozyskują  środki
finansowe.  MZK  będzie  miało  autobusy,  ZEC  21.000.000  zł  pożyczki
z NFOŚiGW, ZWiK ponad 6.000.000 zł w twardych na rozbudowę systemu
kanalizacyjnego  osiedla  Dąbrowa,  kilkaset  tysięcy  złotych  grantów
na promocję akcji „Pij wodę z kranu” i PCM, który skutecznie na lądowisko
i SOR ale aplikuje na pozostałe programy przede wszystkim ponad 1.200.000
zł  na  cyfryzację  PCM.  PCM  w  końcu  jest  na  tyle  mobilny,  że  sam
wypracowuje własne środki na rozwój i inwestycje. Podjęte działania skutkują
dzisiaj bardzo dobrymi nadwykonaniami. Kolejna sprawa to tworzenie nowych
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miejsc  parkingowych  przy  osiedlach  wspólnie  z  PSM  oraz  zarządcami
wspólnot. W ubiegłym roku został uruchomiony program „Pabianickie Zielone
Podwórka”. Rewitalizacja skweru Szarych Szeregów, została zamontowana
fontanna.  Pozyskane  zostały  kolejne  tereny  pod  strefę  przemysłową.
Powstała nowoczesna sala widowiskowa w MOK. Zakończony został remont
Szkoły Podstawowej Nr 5 i Warsztatu Terapii Zajęciowej. Ponad 730.000 zł
zostało  przeznaczone  bezpośrednio  z  budżetu  miasta  na  sport  w
Pabianicach.  Trzy  imprezy,  które  zagościły  w  mieście:  Festiwal  Smaki
Pabianic, Armagedon i Gala MMA. Dopalacze i ciągła walka z nimi. Reforma
edukacji. W ubiegłym roku w marcu i kwietniu nikt nie wiedział jak do końca
ma wyglądać reforma edukacji. Reforma edukacji kosztowała miasto ponad
4.000.000  zł,  które  Pani  Minister  obiecała  oddać.  Pani  Minister
poinformowała, że wszystkie środki są w subwencji. Nie żałuje wydatkowania
tych środków. Kolejny temat to niska emisja pyłu zawieszonego. W 2017 roku
ponad 200 wniosków zostało złożonych do ograniczania niskiej emisji i tym
samym  mniej  200  domowych  piecy  grzewczych.  Punkt  Obsługi
Przedsiębiorców,  który  doradza  naszym  przedsiębiorcom  w  pozyskiwaniu
środków  zewnętrznych  jak  i  innych  form  pomocowych.  Oszacowanie
najważniejszych  potrzeb  było  przez  wszystkich  akceptowalne,  gdyż  do
budżetu  2017  nie  było  zgłaszanych  żadnych  propozycji  i  merytorycznych
poprawek.  Złożył  podziękowania  dla  pracowników za  rzetelną  i  sumienną
pracę  w  ubiegłym  roku,  co  widać  w  tak  dobrym  wyniku  finansowym.
Podziękował wszystkim doradcom za przemyślane propozycje inwestycyjne.
Po ostatniej pożyczce z NFOŚiGW podziękował tym, dzięki którym badaniom
i różnego rodzaju przygotowywanym dokumentom mógł  podnieść decyzję,
że  nie  będziemy  wchodzili  w  projekt  geotermalny,  który  dziś  kosztowałby
w  zakresie  zabezpieczenia  środków  i  uniemożliwiłby  normalne
funkcjonowanie spółki ZEC. Żałuje, że nie ma boiska na Włókniarzu,  budowy
nowego systemu i inwestycji na ul. Warszawskiej, która przyniosłaby otwarcie
nowych  terenów  mieszkaniowych,  a  będzie  odłożona  do  czasu  remontu
tramwaju. Marzy sobie, żeby uspokoił się rynek wykonawców. Życzyłby sobie
pewnych i stałych partnerów do dyskusji oraz partnerów, których zlecane jest
podwykonywanie różnych czynności w mieście. Na inwestycje, o których była
mowa  są  potrzebne  pieniądze.  Najlepszą  formą  w  chwili  obecnej
długofalowego realizowania inwestycji są obligacje. Należy zobaczyć ile w tej
kadencji zostało spłaconego zadłużenia. W dniu dzisiejszym rozmawiamy o
inwestycjach,  które  rozpoczęto  i  pozyskano  w  2017  roku,  a  czasami
przygotowania  rozpoczęto  w roku  2010 i  2011.  Czy  można byłoby dzisiaj
mówić  o  wyremontowanych  drogach  bądź  o  uratowaniu  tramwaju,  gdyby
byłoby wszystko zgodnie z planem nakreślonym w poprzedniej kadencji, który
zakładał wyjście z Planu Naprawczego w IV kwartale 2017 roku. W zasadzie
dzisiaj,  gdyby  nie  zostały  podjęte  te  działania,  można  byłoby  powiedzieć
tylko,  że  miasto  wyszło  z  Programu  Naprawczego.  Dawno  już  o  nim
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zapomnieliśmy,  bo  jesteśmy  daleko  w  przodzie.  Każdy  patrzy  w  sposób
sensowny,  logiczny  i  obiektywny  co  się  zmieniło  dzięki  zaangażowaniu
radnych  i  przede  wszystkim  Koalicyjnego  Klubu  Radnych,  który  głosował
wszystkie  zmiany,  obiektywnie  powie,  że  jesteśmy  daleko  z  przodu
wyprzedziliśmy czas o kilka lat.

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Małgorzata  Biegajło  przedstawiła
pozytywną opinię Komisji  Rewizyjnej  dotycząca wykonania budżetu Miasta
Pabianic za 2017 rok (Zał. Nr 10).

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił  stanowisko Prezydenta
Miasta  Pabianic  dotyczące  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  i  opinii
Komisji Rewizyjnej. Nie wnosi uwag do opinii RIO i Komisji Rewizyjnej. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Rąkowski otworzył dyskusję –
wystąpienia klubowe.

Radny  Tadeusz  Feliksiński  powiedział,  że  Pan  Prezydent  stwierdził,
że budżet miasta w roku 2015 wynosił 187.000.000 zł, a w roku 2017 wynosił
230.000.000  zł.  W  tych  230.000.000  zł  jest  30.000.000  zł  na  Program
500  plus,  których  nie  było  w  2015  roku.  Obligacje  zostały  wyemitowane
w ciągu 3 lat i  dzisiaj zostanie podjęta uchwała w sprawie emisji obligacji.
Kadencja ta też będzie nas kosztowała. Szkutnia - centrum sportów wodnych.
Nie wszystko się udaje tak jakbyśmy chcieli. Zadłużenia obligacyjne, które się
rozpoczęły nie są uzasadnione. Nie ma takich dużych sukcesów. Program
500 plus jest bardzo dobry, który wpływa bardzo dobrze na budżet miasta.
Należy pamiętać kto wprowadził Program 500 plus.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski powiedział, że sprawozdanie
z  wykonania  budżetu  miasta  za  rok  2017  zostało  wykonane  prawidłowo,
a sytuację finansową miasta przedstawia nadwyżka budżetowa w wysokości
14.000.000 zł, która została osiągnięta zamykając rok 2017.

Radna Bożenna Kozłowska powiedziała, że od początku kadencji Prezydenta
zadłużenie miasta wzrosło tylko o 10,7 mln zł po wzięciu obligacji. Rok 2014 -
poprzednia kadencja zakończyła się zadłużeniem 36.000.000 zł. Na koniec
grudnia 2018 roku zadłużenie będzie stanowiło 46,7 mln. zł. Kwota 10,7 mln.
zł  nie  została  wydana  na  obsługę  długu  tylko  na  inwestycję,  które  są
wielokrotnie  wyższe.  Pamiętać  należy  o  tym,  że  ta  kadencja  Prezydenta
wyciągnęła miasto z marazmu. W styczniu na sesji budżetowej głosowała za
Wieloletnią  Prognozą  Finansową,  która  uwzględniała  wcześniejszą  spłatę
długu i wyjście z planu naprawczego, co umożliwiło wcześniejsze wejście w
projekty unijnei pozyskać duże środki finansowe.
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Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  powiedział,  że  bardzo  wiele
zgłaszanych  programów  jest  korzystnych  dla  gmin.  Wystąpiliśmy
o Mieszkanie Plus, o budowę dróg. Każdy pieniądz, który może przyjąć do
gminy będzie chętnie przyjmowany i  wykorzystany.  W 2015 roku nie  było
żadnej takiej nadwyżki.

Następnie wobec braku pytań i uwag  Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia
i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem
z wykonania budżetu miasta Pabianic za rok 2017.

Głosowanie imienne: za przyjęciem uchwały - 13, przeciw - 7, wstrzymało
się - 0. Podjęto uchwałę Nr LV/693/18. (Zał. Nr 11).

Ad. 8.
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski powiedział, że przystępujemy
do  omawiania  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium
Prezydentowi Miasta Pabianic z tytułu wykonania budżetu miasta za rok
2017. (Zał. Nr 12)  Zgodnie z art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.
o finansach publicznych, nie później niż dnia 30 czerwca roku następującego
po roku budżetowym, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego
podejmuje  uchwałę  w  sprawie  absolutorium  dla  Prezydenta  Miasta  po
zapoznaniu się z: sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki samorządu
terytorialnego;  sprawozdaniem  finansowym;  opinią  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej, o której mowa w art. 270 ust. 2; informacją o stanie mienia
jednostki  samorządu  terytorialnego;  wnioskiem  Komisji  Rewizyjnej;  opinią
Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Małgorzata  Biegajło  powiedziała,
że wniosek Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Pabianicach o udzielenie
absolutorium  Prezydentowi  Miasta  Pabianic  został  przyjęty  jednogłośnie
pozytywnie. (Zał. Nr 13)

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Rąkowski  powtórzył,
że  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  jest  pozytywny  i  odczytał  uchwałę
Nr I/87/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia
24  maja  2018  r.  w  sprawie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej,  która  nie  wnosi
zastrzeżeń (Zał. Nr 14).

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Rąkowski otworzył dyskusję –
wystąpienia klubowe.

10



Radny  Antoni  Hodak  w  imieniu  Klubu  Radnych  PiS  powiedział,  że  Klub
głosował przeciw budżetowi miasta Pabianic na 2017 rok.  Dzisiejsza sesja
Rady Miejskiej dotyczy przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu miasta
Pabianic za 2017 rok i udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Pabianic
za  2017  rok.  Dlatego  też  Klub  Radnych  PiS  będzie  głosował  przeciw
udzieleniu  absolutorium Prezydentowi  Miasta  Pabianic  za 2017 rok.  Tylko
jedna  część  Naszych  postulatów  dla  mieszkańców  została  zrealizowana
przez Prezydenta Miasta. Klub cieszy się z tego co zostało zrealizowane tym
niemniej nie można zwracać na fundament z piasku. Jest to wizja zadłużania
miasta na długie lata i ogromne kwoty. Nie służy to rozwojowi miasta, bo nie
przyczynia się do zwiększenia atrakcyjnych miejsc pracy,  do powstawania
nowych zakładów pracy.  Nie  wykorzystuje  się  wszelkich możliwości,  które
mogłaby  dać  współpraca  miasta  z  rządem  PiS.  Pozyskiwanie  dużych
środków finansowych dla miasta Pabianic – nie zostaje to wykorzystywane.
Jest to marnowanie szans na rozwój Pabianic. Na przykład Ksawerów dzięki
pomocy parlamentarzystów PiS-u doprowadził do tego, że powstała fabryka
branży  AGD firmy  Miele,  z  kolei  w  Sieradzu  i  Tomaszowie  rusza  projekt
geotermalny. Realizacja tego projektu może się przyczynić do rozwoju tych
miast.  Włodarze  tych  miast  myślą  o  prawdziwym  rozwoju  swoich
miejscowości,  a  nie  tylko  patrzą na własne poglądy polityczne.  Prezydent
Mackiewicz  ma  taką  prywatną  niechęć  do  PiS-u,  ale  przez  to  zatraca
możliwości,  które  dałyby  miastu  rozwój  i  dobrobyt.  Przede  wszystkim
uważamy, że Prezydent Mackiewicz koncentruje się głównie na pudrowaniu
i  lukrowaniu  miasta  zamiast  dążyć  wszelkimi  sposobami  do  prawdziwego
rozwoju  Pabianic,  który  przyczyni  się  do tego,  że pabianiczanie staną się
bogatsi.  Prezydent  nie  chce  wykorzystywać  wszystkich  możliwości,  jakie
mogłaby dawać współpraca miasta z rządem Prawa i Sprawiedliwości przy
wsparciu naszych parlamentarzystów. Nie chce, bo ma prywatne uprzedzenia
polityczne,  ale  Miasto  Pabianic to  nie  prywatny  folwark  Grzegorza
Mackiewicza i jego kolegów na intratnych stanowiskach. Prezydent nie jest
właścicielem  miasta,  powinien  być  jedynie  wiernym  sługą  mieszkańców
i  walczyć  ze  wszystkich  sił  o  ich  dobro.  Taki  rozwój,  do  jakiego  dąży
Prezydent nie przynosi  trwałych korzyści  i  że nie sprawi,  iż ludzie zaczną
więcej zarabiać oraz że powstaną nowe miejsca pracy. Nie ma naszej zgody,
by  Pabianice  traciły  swoją  szansę,  która  wynika  ze  współpracy
z rządem dzięki wsparciu parlamentarzystów PiS-u. Nie ma naszej zgody na
to,  że  robi  Pan  z  miasta  prywatny  folwark,  bo  nie  jest  Pan  właścicielem
Pabianic. Nie ma pan prawa zatracać szans dla tego miasta ze względu na
prywatne uprzedzenia. Mieszkańcy tego Panu nie zapomną  i nie zapomną,
że od  ich  dobrobytu  wybrał  dobrobyt  kolegów na  intratnych  stanowiskach
w urzędzie i  spółkach miejskich.  Dla Pana są ważniejsze własne poglądy
i koledzy od dobrobytu mieszkańców.
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Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  przedstawił  opinię
Koalicyjnego Klubu Radnych Pabianice.  Dochody budżetu miasta Pabianic
w 2017 roku zostały zaplanowane w wysokości 216.000.000 zł,  wykonano
228.000.000  zł  tj.  o  12.000.000  zł  więcej  niż  zostało  założone.  Wydatki
budżetu  miasta  Pabianic  zostały  wykonane  w  wysokości  236.000.000  zł.
Wskaźnik zadłużenia na koniec 2017 roku stanowi 14,7%. Stan finansowy
miasta stanowi  14.000.000 zł  nadwyżki.  Gdyby sytuacja finansowa miasta
była katastrofalna to nie byłoby tej nadwyżki. Nie było takiej sytuacji,  żeby
finanse  były  w  tak  dobrej  kondycji,  żeby  rok  zakończył  się  tak  wysoką
nadwyżką.  Ponad  140.000.000  zł,  które  miasto  pozyskało  to  jest  skok
inwestycyjny,  którego  to  miasto  już  dawno  nie  miało. Przebudowa całego
centrum miasta, zmienienie jego funkcji. To również jest generowanie miejsc
pracy,  walka  z  bezrobociem.   Mamy  6.000.000  zł  przekazanych  tylko  w
tamtym roku na remonty dróg i chodników, nową siedzibę WTZ, który borykał
się z tym tematem od dawna,  wyremontowana Szkoła Podstawowa Nr 5,
remont  linii  tramwajowej,  sprawna komunikacja  miejska.  W ubiegłym roku
wystartowały  dwa  ważne  programy:  Karta  Pabianiczanina  i  Zielone
Podwórka.  Są  to  programy,  które  dają  mieszkańcom  konkretne  korzyści.
Karta Pabianiczanina największy sukces, bo ponad 13.000 wydanych kart.
Koalicyjny  Klub  Radnych  Pabianice  będzie  głosował  za  udzieleniem
absolutorium dla Pana Prezydenta. 

Radna  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  po  takim  sprawozdaniu
finansowym,  po  tych  wszystkich  inwestycjach  i  po  takiej  ilości  środków
unijnych w mieście, wysokich inwestycjach w mieście trzeba być „samobójcą
politycznym”,  żeby  zagłosować  przeciw  udzieleniu  absolutorium
Prezydentowi. Miasto weszło na ścieżkę rozwoju. Projekt tramwajowy, zakup
autobusów,  14,5  kilometra  ścieżek  rowerowych,  budowa  boisk  przy
placówkach, termomodernizacja szkół, budowa dróg i chodników. Jesteśmy
najlepsi  w  województwie  w  pozyskiwaniu  środków  unijnych.  Zaczyna  być
widać,  że  miasto  zmienia  się  krok  po  kroku.  Zapytała,  czy  wcześniejsza
spłata  długu  po  SPZOZ  jest  zła.  Deficyt  w  wysokości  mniejszej  niż
planowano. Każda ze spółek osiągnęła zysk. Razem zysk spółek 1.667.000
zł. Nastąpił wzrost dochodów z PIT-u o 1.241.000 zł.  Geotermia. Wykonany
został dokument, który miał stwierdzić, czy jest opłacalna u nas geotermia
i czy nastąpi wzrost ciepła.  Dokument ten podpisał pan Krzysztof Ciebiada,
w którym zostało stwierdzone, że geotermia jest nieopłacalna. 

Radna Małgorzata Biegajło powiedziała, że nie zgadza się z wypowiedzią, że:
„...Nie  wszystko  udaje  się  realizować  jakbyśmy  chcieli...:  podsumowując
wypowiedź Pana Prezydenta.  Zapytała,  co byśmy chcieli.  Nie  przypomina
sobie,  aby  to  co zostało  zrealizowane było  w planach  podczas  kampanii.
Miasto miało spłacać dług do końca grudnia 2017 roku. Dzisiaj rozmawiamy
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o wielu inwestycjach. Jakie postulaty były zgłaszane przez Klub Radnych PiS
na  komisjach.  Komisja  jest  po  to,  aby  można  było  poprosić  fachowców
o  merytoryczne  wyjaśnienia  w  sprawie.  Usłyszała  wypowiedź,  że  Pan
Prezydent  ma niechęć do PiS-u.  Nie  może się  z  tym zgodzić,  bo kto  był
drugim  wiceprezydentem.  Pabianice  tracą  środki  rządowe,  ale  My
uzyskaliśmy  środki  unijne.  Nadmieniła,  że  jest  niskie  zadłużenie,  został
spłacony dług, wykonanie wydatków budżetu jest o 5% mniejsze i wszystko
zostało  zrealizowane.   Już  w  tym  roku,  po  dokonanej  spłacie  długu  po
szpitalu,  został  wykonany  remont  WTZ,  część  inwestycji  na  Lewitynie,
remonty dróg i chodników i 4 .000.000 zł dołożone do oświaty.

Radny Piotr Różycki powiedział, że przez czas kiedy Platforma Obywatelska
i Prezydent współpracują razem, nie słyszy o niczym innym niż o wskaźniku
zadłużenia  i  na  ile  miasto  jeszcze  można  zadłużyć.  Zapytał,  która
z wymienionych inwestycji będzie się zwracać, będzie generowała zysk dla
miasta  i  jej  mieszkańców.  To  jest  lukrowanie  rzeczywistości.  Pracę
Prezydenta podsumował jako „malowanie krawężników na biało, a trawy na
zielono”. Inwestycje te są również potrzebne, ale dla Klubu ważne jest to,
żeby  rozwój  miasta  był  równoważny,  żeby  była  równowaga  między  tym,
co musimy, a które inwestycje dają szansę na rozwój. Autobusy – co będzie
za 10 lat z tymi autobusami. Jak wygląda rynek obroty wtórnego autobusów
hybrydowych.  Karta  Pabianiczanina  –  taki  wielki  sukces.  Jakie  koszty
generuje ta Karta. Karta jest niczym innym, jak zniżką na bilety. Tę zniżkę na
bilety można byłoby dać mieszkańcom bez uruchamiania i płacenia za cały
program.  14  kilometrów  ścieżek  rowerowych  w  cenie  1000  zł  za  metr,
zlokalizowanych  w  centrum miasta  jest  to  15  minut  jazdy.  Sama  kwestia
lokalizowania  ścieżek  rowerowych.  Mieszkańcy  Pabianic  zainteresowani
turystyką  czy  sportem  rowerowym  zdobyli  największe  osiągnięcia  poza
własnym miastem. Zapytał,  kto planuje ścieżki  rowerowe wewnątrz miasta
zamiast poprawić bezpieczeństwo na drogach wylotowych. Może w pierwszej
kolejności należałoby w tej części miasta zlokalizować ścieżki. 14.000.000 zł
na ścieżki rowerowe to każdemu mieszkańcowi Pabianic można byłoby kupić
rower. Spółki miejskie osiągnęły zysk. Zapytał, jak wygląda zysk PCM i czy
do tego zysku jedna z firm dzierżawiących na terenie szpitala jednorazowo
zapłaciła za dzierżawę na 7 lat do przodu. Nie widzi w tej polityce, aby myśleć
co zrobić,  żeby zdjąć „garb”  z  zadłużania miasta,  żeby budżet  miasta był
bardziej zrównoważony i miasto mogło się rozwijać.

Przewodniczący Rady Andrzej  Żeligowski  podziękował  Panu Prezydentowi
za to co się dzieje z finansami miasta, za pozyskane środki unijne. Co byłoby
na dzisiejszej sesji, gdyby miasto dopiero wyszło dopiero z długu. Dlatego też
są  wspaniałe  inwestycyjne.  Będzie  głosował  za  udzieleniem  absolutorium
Prezydentowi Miasta Pabianic.
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Radny  Rafał  Madaj  powiedział,  że  miasto  nie  jest  w  ruinie,  miasto  jest
zarośnięte trawą, a ulice nie są posprzątane po zimie. Życzyłby sobie w tym
mieście,  że  jak  będzie  spacerował  to  estetyka  tego  miasta  nie  będzie
wyglądała tak jak do tej pory. Pan Prezydent poinformował, że wykonawcę
przerósł  zakres  prac.  Nie  jest  to  pierwsza  sytuacja,  że  przetarg  jest
opóźniony. Dlatego zaapelował do mieszkańców, żeby przespacerować się
ulicami tego miasta i żeby wyrobili sobie opinię, jak wygląda estetyka tego
miasta i gdzie jest gospodarz.

Radna Bożenna Kozłowska powiedziała,  że w tej  kadencji  został  zrobiony
skwer Suwary, fontanna, pomnik Anny Walentynowicz, park przy ul. Zielonej,
piękne  oświetlenie.  Firma zrezygnowała  z  usług i  to  skutkuje,  że  na  tych
trawnikach  nie  są  koszone  trawy.  Poprosiła,  aby  nie  uprawiać  polityki,
że  wszystko  jest  źle.  Oprócz  tego,  że  powstało  wiele  terenów zielonych,
robione są chodniki i drogi, termomodernizacja szkół,  są to miliony złotych na
inwestycje.

Radny Antoni Hodak powiedział, że Klub Radnych PiS nie potępia wszystkich
inwestycji  i  nawet  się  z  nich  cieszy,  co  zostało  zawarte  w  stanowisku
i informacjach na portalach społecznościowych.

Radna  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  radny  Antoni  Hodak  głosuje
przeciw  uchwale  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej,  w  której  są  środki
finansowe, a potem domaga się realizacji inwestycji i zadań.

Radny Rafał Madaj zaapelował do mieszkańców, żeby przespacerować się
ulicami  i  zobaczyli  te  nieskoszone trawniki.  Sytuacja  się  powtarza.  Każdy
może wyrobić sobie opinię na ten temat.

Radny Antoni  Hodak powiedział,  że  to nie  jest  tak,  że zawsze  głosowali
przeciw  uchwale  WPF  i  budżetowi.  Jest  to  taki  szantaż,  że  zostało
wykonanych kilka ulic z zgłaszanych wniosków przez  Klub Radnych PiS,  
to z tego powodu jest obowiązek popierania wszystkiego.

Radna Zofia Kriger – Kozłowska powiedziała, że Klub Radnych PiS stawia
zawsze jeden problem -  nie korzystamy z dotacji i programów. W momencie
kiedy miasto korzysta z tych programów to okazuje się, że nie odpowiadają
Klubowi  Radnych  PiS.  Będąc  Przewodniczącą  Komisji  Oświaty  jest
zadowolona, że w  br. na oświatę przeznacza się dużo środków finansowych
Inwestuje  w  budynki  -  11  sztuk  zostaje  poddane  termomodernizacji.
Wyremontowana  została  sala  MOK,  która  jest  przez  cały  czas  obłożona
i przynosi korzyści kulturalne.  Miasto  uporało się z reformą szkolnictwa. 
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Radny Rafał Madaj złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji.

Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  jako  głos  przeciw,  uważa,
że  należy  porozmawiać  na  tej  sesji  skoro  wszyscy  chcieli  wyrazić  swoje
opinie.

Głosowanie: za wnioskiem Rafała Madaja - 7 przeciw – 13, wstrzymało się –
0. Wniosek nie uzyskał większości głosów.

Radna Joanna Kupś powiedziała, że jest za każdym razem zafascynowana to
co słyszy,  zaprzeczać i  zakrzywiać rzeczywistość.  Jak można powiedzieć,
że miasto się nie rozwija, a potem powiedzieć,  że jesteśmy za rozwojem.
Jak można powiedzieć - lukrujemy, jeśli mamy największy projekt jakim jest
rozwój naszego miasta – tramwaje i przebudowa ulicy Zamkowej. Jak można
powiedzieć,  że  nic  się  nie  dzieje,  ponieważ z  faktami  się  nie  dyskutuje  -
należy popatrzeć na liczby. Jak można powiedzieć, że ten „zły Prezydent” nic
nie zrobił skoro ten „zły Prezydent” zrobił wszystko, żeby to miasto wyciągnąć
z  długu.  Złożył  propozycję  dla  Klubu  Radnych  PiS.  Przyłączcie  się  do
głosowania za. Wtedy zobaczymy, jak pokażemy rzeczywistość i jak pięknie
przypiszecie to co się dzieje Radzie Miejskiej. My jesteśmy dla pabianiczan,
a nie dla Warszawy czy jednego człowieka. Poszukujemy środki, naprawiamy
miasto. Zagłosujcie za tym Miastem.

Radny  Piotr  Różycki  powiedział,  że  prosił  tylko  o  wskazanie
z przedstawionych na tablicy inwestycji,  które się zwrócą. Bardzo trudno jest
głosować  nad  niektórymi  uchwałami  –  „Tak”  lub  „Nie”,  ponieważ  niektóre
z nich jest to zbiór różnych stanowisk. Mamy różny pogląd na to, co się dzieje
w  mieście  i  jaki  oczekiwalibyśmy  rozwoju.  Bardzo  dobrze,  że  trwa
modernizacja  szkół  ale  remonty  wykonuje  się  raz  na  jakiś  czas.  Czy  to
przekłada się na to, że ta inwestycja się zwraca, po jakim czasie przy tych
kosztach.  Klub  Radnych  PiS  ma  swój  pomysł  na  rozwój  miasta  a  swój
Koalicyjny Klub Radnych Pabianice. Poprosił o niezachęcanie Nas, abyśmy
ulegali Państwa pomysłom.

Radny  Antoni  Hodak  powiedział,  że  rozwój  rozwojowi  nierówny.  Radna
Joanna Kupś mówi, że Klub Radnych PiS tego rozwoju nie chce, a Koalicyjny
Klub Radnych Pabianice chce tego rozwoju. Ten rozwój w pewnym sensie
jest  pożyteczny  dla  mieszkańców  np.  budowa  infrastruktury,  tramwaj,
natomiast jest to rozwój,  który nie przynosi trwałych korzyści takich jak to,
że mieszkańcy będą się bogacić, więcej zarabiać, będą atrakcyjne miejsca
pracy, sprawi, że Pabianice otrzymają taki  impuls rozwoju i  będą miastem
bogatym na wiele lat. Klub Radnych PiS patrzy na ludzi i z nimi rozmawia
i  wiedzą od mieszkańców, że nie jest  tak wspaniale w mieście,  natomiast
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Koalicyjny Klub Radnych Pabianice patrzy tylko na liczby. 

Radny Rafał Madaj złożył wniosek formalny o 10 minut przerwy.

Głosowanie:  za  wnioskiem  radnego  Rafała  Madaja  -  19,  przeciw  -  0,
wstrzymało się -1. Wniosek został przyjęty przez Radę.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski ogłosił przerwę w obradach.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski wznowił obrady LV sesji Rady
Miejskiej w Pabianicach.

Radny Jarosław Lesman powiedział, że Klub Radnych PiS chciał przedstawić
swój pogląd na sprawy rozwoju miasta. Klub jest zadowolony z pozyskania
przez miasto 140.000.000 zł na kluczowe projekty. Zwrócił uwagę, że radnym
Klubu PiS  zależało na tym, żeby pozyskane środki z unii były przeznaczane
na zakłady pracy czyli na takie inwestycje, które gwarantowały nowe miejsca
pracy dla mieszkańców Pabianic.

Radny  Tadeusz  Feliksiński  powiedział  w  sprawie  geotermii.  Tomaszów
otrzymał  100.000.000  zł.   Pabianice  są  miastem,  które  ma  najlepiej
udokumentowane  złoża  w  województwie.  Wykonany  odwiert  w  Jadwinie
udokumentował, że mamy 60 stopni wody. Ciepła  w ziemi jest na miliard lat.
Tomaszów nie miał wykonanego ani udokumentowanego odwiertu.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski powiedział, że niedawno było
sformułowanie,  że  nasze  miasto  jest  najbiedniejsze  ale  w  rankingach
przygotowanych m.in. przez Ministerstwo Finansów ze względu na dochody
gmin w Polsce jesteśmy powyżej średniej ogólnopolskiej. Pabianice nie są
jednym  z  najbardziej  zadłużonych  miast  w  Polsce.  Sytuacja  finansowa
Pabianic jest bardzo dobra. Debata nt. geotermii w Sieradzu skończyła się na
tym, że miasto otrzymało ponad 10.500.000 zł dofinansowania na odwiert,
który będzie kosztował 12.000.000 zł.  Nie ma informacji o eksploatacji tego
źródła. Do eksploatacji tego źródła mają zostać powołane trzy spółki – ZE
 i dwa podmioty prywatne. Na temat wyników odwiertu nie wypowiada się,
czy ta  woda będzie  nadawała  się  do ogrzewania.  Opłacalność inwestycji.
Pierwszy  raz  spotkał  się  z  informacją,  że  termomodernizacja  nie  będzie
przynosiła  oszczędności.  Każda  termomodernizacja  to  jest  zarządzanie
energią  cieplną  a  nie  tylko  poprawą  estetyczności.  Sam  system  będzie
funkcjonował w oparciu o te oszczędności.

Radny Piotr Różycki powiedział, że nie mówił, że nie przynoszą oszczędności
ale pytał tylko po jakim czasie będą przynosiły oszczędności.
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Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  powiedział,  że  nie  może  odnieść
wrażenia,  że  wystąpienia  Klubu  Radnych  PiS  nie  były  prezentowane
w imieniu dobra miasta Pabianic, lecz innego celu. Szkoda, że cel polityczny
i  partyjny  jest  wyższym  celem  niż  miasto  Pabianice.  Różne  mieliśmy
konstrukcje w radzie miejskiej w różnych kadencjach, ale czegoś takiego nie
pamięta i spotyka się z czymś takim po raz pierwszy, żeby linia partii była
ważniejsza niż linia miasta. Bardzo dużo dzisiaj było gorzkich słów. Ponad
dwa  lata  temu  powstał  Koalicyjny  Klub  Radnych  Pabianice.   Nigdy  nie
przyszło  by  mi  do  głowy,  żeby  Państwa  przezywać  albo  próbować
zaszufladkować w ramy, w które byście sobie nie życzyli. Każdy ma swoją
godność  i  każdy  w  ramach  swojego  systemu  wartości  zdecydował  się
pracować w tym Klubie, który nie jest sterowany żadną opcją polityczną. Nie
mamy  takich  inwestycji  jak  Miele.  Rozbudowała  się  firma  Budmar,  Paso,
Adamed,  Centrum  A&A.  Wszystkie  miejsca  pracy  w  tych  firmach  są
porównywalne do miejsc pracy jakie ma do zaoferowanie firma Miele. Nasze
oczekiwania.  Ostatnie  pisma  wysyłane  do  jednostek  centralnych  czy  też
Senatora. Dopalacze – 2,5 roku nic się nie działo, 4.000.000 zł zwrotu za
wprowadzenie reformy oświaty – można było dobrze tę kwotę wykorzystać,
boisko  na  Włókniarzu  –  miasto  złożyło  wniosek  i  został  zagwarantowany
wkład własny, wnioskowane pieniądze na ul. Piaskową. Poprosił o jeden mały
gest  ze  strony  Klubu  Radnych  PiS  w  kierunku  miasta  Pabianic.  Może  tę
energię spożytkować na zrobienie czegoś dobrego dla mieszkańców. Zarzut
pudrowania tramwaju – inwestycja w centrum miasta jest waszym zdaniem
pudrowaniem to należy przypomnieć sobie sprawę tramwaju na pętli. Jeżeli
146.000.000  zł  jest  pudrowaniem  to  z  wielką  chęcią  przyjmie  środki  bo
potrzeby tego miasta są duże. Zaczynicie działać. Zarzut, że w tym Urzędzie
remontujemy swoje pokoje. W tej kadencji jedynym pokojem, w którym był
remont  i  wymiana  mebli  to  był  gabinet  byłego  wiceprezydenta  Senatora
Macieja  Łuczaka.  Następny  zarzut  dotyczył  zatrudnienie  kolesi.  W  tej
kadencji  zatrudnił  dyrektora  Kozerę,  którego  poznał  podczas  konkursu,
Komendanta Straży Miejskiej Makrockiego, panią prezes Owczarek, odbyły
się konkursy w szkołach, Tomasza Pierzchałę w Zarządzie Dróg Miejskich.
Pomimo, że przetarg nie wyszedł to ponad 80% dróg zostało posprzątanych
i wykoszonych. Kuriozum - jakie inwestycje się zwrócą. Tramwaj dla osób
pracujących w Łodzi zwróci się, autobusy hybrydowe zwrócą się, ze względu
na koszty paliwa, Karta Pabianiczanina jest złym pomysłem, ale spada liczba
mieszkańców  więc  należy  znaleźć  sposób  na  ich  zatrzymanie.  Ścieżki
rowerowe są  nie  przychodowe –  jest  to  prawdą,  ale  estetyka  miasta  jest
ważna.  Inwestycje  w  ZEC  jak  i  podpisanie  umowy  musiało  być
zaakceptowane  przez  Zgromadzenie  Wspólników,  którego  jedynym
przedstawicielem jestem Ja. Oczywiście, że całość przygotowania projektu
i całość przeprowadzenia negocjacji jest po stronie Prezesa ZEC. Zadłużenie
wg stanu za III kwartały 2017 roku - z 2478 gmin w Polsce miasto Pabianice
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zajmuje miejsce 1943 czyli 1942 gminy mają większe zadłużenie niż miasto
Pabianice. Prezes ZEC i jego dyrekcja nie przyszli z informacją, że geotermia
jest  nieopłacalna,  ale  przyszła  osoba  z  materiałem  cyt.  „Dzisiaj  miasta
a zwłaszcza jego mieszkańców nie stać jest jeszcze na tak kapitałochłonną
inwestycję.  Budowa  instalacji  geotermalnej  nie  obciąży  budżetu  miasta
czy  spółki  ale  obciąży  budżety  odbiorców  ciepła,  którzy  zapłacą  za  nią
w  całości  i  to  z  dużym  zyskiem  dla  firmy  zewnętrznej  w  cenie  ciepła.
Docelowy poziom ceny ciepła, który jak wszystko wskazuje będzie z punktu
widzenia odbiorcy końcowego, czyli mieszkańca miasta, wyższy od tego jaki
obowiązuje  w  chwili  przed  realizacją  przedsięwzięcia,  może  spowodować
niezadowolenie  wśród  lokalnego  społeczeństwa.  Brak  jest  podstaw  do
twierdzenia,  że  ceny  ciepła  po  realizacji  przedsięwzięcia  budowy  źródła
opartego na energii wód geotermalnych spadło. Używanie w potocznej opinii
sformułowania, że cena ciepła geotermalnej będzie niższa od proponowanej
przez  ZEC  sp.  z  o.o.  jest  nieprecyzyjna  i  mogąca  wprowadzić  w  chwili
obecnej odbiorców w błąd. Należy pamiętać, iż cena za jaką zostanie kupione
ciepło  w  ciepłowni  geotermalnej  będzie  stanowiła  jeden  z  elementów
składowych ceny odbiorcy końcowego. Przede wszystkim musi zostać do niej
dodany  element  cenowy  związany  z  produkcją  ciepła  czyli  ciepła
wyprodukowanego  wykorzystanego  w  dotychczasowy  sposób.  Realizacja
z każdego wariantów źródła  ciepła  opartego na energii  wód geotermalnej
w Pabianicach będzie bardziej lub mniej oddziaływała w sposób negatywny
na istnienie funkcjonowanie spółki ZEC. Na chwilę obecną w żaden sposób
nie można potwierdzić tezy, iż cena ciepła geotermalnego nie będzie z punktu
widzenia ponoszonych przez odbiorcę końcowego opłat generować wyższych
rachunków  za  ciepło,  a  wręcz  przeciwnie.  Z  przedstawionych  wyliczeń
wynika,  iż  koszty  te  wzrosną  nawet  do  110%  obecnie  obowiązujących.”
Materiał został przygotowany w 2015 roku. W zespole, który przygotowywał
jest m.in. nazwisko obecnego wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa
Łódzkiego, a do niedawna  wicedyrektor w ZEC, który był odpowiedzialny za
innowacyjność i  badanie  kwestii  geotermalnej  i  pozostali  są pracownikami
ZEC i nie pełnią żadnej innej funkcji i są osobami publicznymi.

Następnie wobec braku pytań i uwag Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projektu uchwały w sprawie udzielenia
absolutorium Prezydentowi Miasta Pabianic z tytułu wykonania budżetu
miasta za rok 2017. 

Głosowanie imienne: za przyjęciem uchwały - 13, przeciw - 7, wstrzymało
się - 0. Uchwała Nr LV/694/18 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 15).

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  serdecznie  podziękował  za
głosowanie  oraz  osobom,  które  w  tamtym  roku  wspierały,  pomagały
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w zakresie wykonawczym: Pani Aleksandrze Jarmakowskiej - Jasiczek, Pani
Skarbnik i jej służbom, wszystkim naczelnikom, kierownikom i pracownikom
za cały trud. 

Ad. 9.
Skarbnik  Miasta  Anna  Łosiak  przedstawiła projekt  uchwały  w  sprawie
zmian budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 1. (Zał. Nr 16) Wydział
Edukacji,  Kultury  i  Sportu  -  zmiany  dotyczą  strony  wydatkowej  budżetu
w  kwocie  321.852  zł  zmniejszenie  w  grupie  „dotacje  bieżące"  wystąpiło
na  skutek  zaprzestania  prowadzenia  działalności  Punktu  Przedszkolnego
„Happyland"  151.852  zł  mniejszej  liczby  dzieci  uczęszczających
do  Przedszkola  Niepublicznego  „Akademia  Uśmiechu  2"  170.000  zł
zwiększenie w grupie wydatków statutowych związane jest z przeznaczeniem
środków  na  realizację  projektu  pn.  „Poprawy  efektywności  wykorzystania
energii  w  budynkach  użyteczności  publicznej  Gminy  Miejskiej  Pabianice"
62.800  zł,  koniecznością  zabezpieczenia  planu  dla  szkół  i  przedszkoli
na  opłaty  za  energię  elektryczną,  usługi  remontowe  i  zakupy  materiałów
i wyposażenia 259.052 zł. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Oświaty  i  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger – Kozłowska powiedziała, że Komisja
Oświaty  i  Spraw  Społecznych  zaopiniowała  pozytywnie  powyższy  projekt
uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 1. 

Głosowanie:  za  podjęciem  powyższej  uchwały  –  19,    przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr LV/695/18 została podjęta. (Zał. Nr 17)

Ad. 10.
Skarbnik  Miasta  Anna  Łosiak  przedstawiła projekt  uchwały  w  sprawie
zmian  budżetu  miasta  Pabianic  na 2018  r.  -  proj.  Nr  2.  (Zał.  Nr  18)
Zwiększenie  planu  dochodów i  wydatków o kwotę  83.627,58 zł  wynika  z:
zwrotu  nagrody  jubileuszowej  nienależnie  przekazanej  w  2017  roku  —
6.991,00 zł (Sz.Pod.Nr 14) darowizny — 2.750,00 zł (Przedszkole Miejskie Nr
6)  dotacji  z  Powiatu  Pabianickiego-  73.886,58  zł.  Pozyskane  środki
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przeznacza się na wydatki w: Szkole Podstawowej Nr 14 — 6.991,00 zł -
wynagrodzenia osobowe Przedszkolu Miejskim Nr 6 — 2.750,00 zł — zakup
usług  MCPS  -organizację  prac  społecznie  użytecznych  — 57.556,98  zł  -
organizację  prac  społecznie  użytecznych  w  ramach  programu  Aktywizacji
i integracji dla MCPS jako wkład do projektu dofinansowanego z budżetu UE
pn:  "Kierunek  Przemiana"-  16.329,60  zł.  Dokonuje  się  zmian  po  stronie
wydatków budżetu w tym: dz.853 -  zmniejszenie o kwotę 16.329,60 zł  na
projekcie dofinansowanym z budżetu UE pn: „Kierunek Przemiana" z uwagi
na  wprowadzenie  środków  w  tej  samej  wysokości  wynikających
z  porozumienia  z  Powiatem  Pabianickim  dz.852  -  zwiększenie  o  kwotę
16.329,60 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie zobowiązań wynikających
z konieczności wnoszenia opłat za podopiecznych umieszczonych w Domach
Pomocy Społecznej. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Oświaty  i  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger – Kozłowska powiedziała, że Komisja
Oświaty  i  Spraw  Społecznych  zaopiniowała  pozytywnie  powyższy  projekt
uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 2.

Głosowanie:  za  podjęciem  powyższej  uchwały  –  19,    przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr LV/696/17 została podjęta. (Zał. Nr 19)

Ad. 11.
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła  projekt uchwały  w sprawie zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 3. (Zał. Nr 20) Zwiększa się
dochody  i  wydatki  budżetu  na  2018  rok  o  kwotę  łączną  651.689  zł.
Zwiększenia  dokonuje  się  w  oparciu  o  podpisany  aneks  Nr  12  z  dnia
12 kwietnia 2018 r. z PFRON na kwotę 586.520 zł oraz umowę nr 2/2018 z
dnia 7 maja 2018 r. z Powiatem Pabianickim na kwotę 65.169 zł. Pozyskane
dochody  przeznacza  się  dla  MCPS  na  dofinansowanie  działalności
Warsztatów Terapii Zajęciowej. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski poinformował,  że  uchwałę
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opiniowała Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Oświaty  i  Spraw
Społecznych.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger – Kozłowska powiedziała, że Komisja
Oświaty  i  Spraw  Społecznych  zaopiniowała  pozytywnie  powyższy  projekt
uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 3.

Głosowanie:  za  podjęciem  powyższej  uchwały  –  19,    przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr LV/697/18 została podjęta. (Zał. Nr 21)

Ad. 12.
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła  projekt uchwały  w sprawie zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 4. (Zał. Nr 22) W związku
z pismem z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi z dnia 9.02.2018 r.
zwiększa się dochody budżetu państwa o kwotę 4.840 zł.

Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu  i  Finansów  zaopiniowała  pozytywnie  powyższy  projekt  uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 4.

Głosowanie:  za  podjęciem  powyższej  uchwały  –  19,    przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr LV/698/18 została podjęta. (Zał. Nr 23)

Ad. 13.
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła  projekt uchwały  w sprawie zmian
budżetu  miasta  Pabianic  na  2018  r.  - proj.  Nr  5. (Zał.  Nr  24)  Wydział
Inwestycji  i  Eksploatacji  -  przesunięcie  środków  po  stronie  wydatków
w wysokości 1.620 zł wynika z konieczności poprawienia estetyki pomnika
w Parku Wolności. Kancelaria Prezydenta Miasta -przenosi się kwotę 10.000
zł z zadania inwestycyjnego „Instalacja przeciwpożarowego wyłącznika prądu
ul.  Zamkowa  16  na  nowe  zadanie  „Wykonanie  instalacji  odgromowej  na
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budynku  ul.  Narutowicza  33"  w  obrębie  klasyfikacji  budżetowej  dz.750,
rozdz.75023. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja  Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji. zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 5.

Głosowanie:  za  podjęciem  powyższej  uchwały  –  19,    przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr LV/699/18 została podjęta. (Zał. Nr 25)

Ad. 14.
Skarbnik  Miasta  Anna  Łosiak przedstawiła  projekt  uchwały
w sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy  Miejskiej
Pabianice na lata 2018 – 2035. - proj. Nr 6. (Zał. Nr 26) Aktualizacja WPF
na lata 2018 – 2035 stanowi obowiązek ustawowy, a przygotowany projekt
uchwały  jest  konsekwencją  wydanych  Zarządzeń  oraz  złożonego  projektu
uchwały na sesję.

Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski poinformował,  że  uchwałę
opiniowała  Komisja Budżetu i Finansów.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radny Tadeusz Feliksiński uważa, że znak zapytania związany jest z tym,
że ta prognoza została zmieniona w stosunku do przyjętej w ubiegłym roku
w jednym punkcie dot. prognozy wieloletniej w tak ważnym dziale jakim jest
dochody z udziałów wpływów z podatku dochodowego od osób fizycznych.
Poprzednia  prognoza  oparta  była  na  tych  samych  danych,  przewidywała
dochody  w  wysokości  55.749.000  zł,  nowa  59.221.000  zł.  Poprzednia
prognoza przewidywała wzrost rzędu 500.000 zł co dwa lata, natomiast nowa
co roku  o  3.000.000 zł  więcej.  Docelowo w roku  2030 był  przewidywany
wpływ  z  tego  tytułu  58.719.000  zł,  natomiast  nowa  prognoza  przewiduje
95.221.000 zł. Nie ma takiego długiego okresu, żeby przez 15-20 lat był tak
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znaczny  stabilny  wzrost.  W związku  z  tym realizacja  tak  dużego  wzrostu
dochodów z PiT-u umożliwia skrócenie spłaty z 2039 roku na 2035 rok.  Jest
to bardzo trudne do zrealizowania. Maleje ilość płacących PiT-y. Gdyby nie
został  zrealizowany  ten  punkt  to  mógłby  nastąpić  problem  przy  spłatach
obligacji. Uważa, że ta prognoza jest bardzo ryzykowna. Na pewno nie jest to
strategia na rzecz prawidłowego rozwoju. Jest to nieodpowiedzialne. Obawia
się, że za 4-5 kadencji może wystąpić problem.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak powiedziała,  że WPF nie wzbudza pewnych
obiekcji.   Jednym  z  zarzutów  wielokrotnie  poruszanych  był  długi  okres
zadłużenia  miasta.  Okres  ten  został  skrócony.  Strategia  Rozwoju
Zrównoważonego Polski mówi o pewnych wskaźnikach. Ten dokument jest
przygotowywany przez  obecny Rząd.  Do roku 2035 przewidywany rozwój
państwa Nasze obiekcje mogą dotyczyć roku 2031 – 2035 .Wzrost PiT-ów,
po  przeanalizowaniu  dokumentów,  podwyższone  zostały  PiT-y  i  dochody
przez 4 lata, zlikwidowała wszystkie nadwyżki od roku 2021 do roku 2035
uzyskując  przez  to  10.000.000  zł.  Radny  Tadeusz  Feliksiński  kwestionuje
tylko te  cztery  lata,  które  zostały  skrócone.  Leasing jest  to  podwyższenie
zadłużenia miasta i dlatego też nie jest to dokonywane. Pieniądze pozyskane
z unii miasto może przeznaczyć tylko tak jak są asygnowane przez projekty,
które zostały przyjęte przez Radę Miejską. Nie ma na ten moment podstaw,
żeby mówić, że miasto się zadłuży.

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  powiedział,  że  w  dniu
25 października 2017 roku Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLVII/591/17
w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Miejskiej
Pabianice na lata 2017 – 2039, która została przegłosowana 22 głosami za,
również  27  listopada  2017  roku  Rada  Miejska  podjęła  uchwałę
Nr XLVII/613/17 w sprawie zmiany WPF - 21 głosami za, w której były kwoty
do  budżetu  na  zabezpieczenie  wkładów  do  projektów  unijnych.  Chciałby
przekonać wszystkich radnych, aby udzielili poparcia wkładów własnych do
projektów.  Pierwszy  argument  to  jest  Plan  Naprawczy  dot.  zobowiązań
szpitalnych. Należy zwrócić uwagę, jak wzrastały dochody własne gminy, co
pomogło wyjść z Planu Naprawczego.  Drugi  argument  to  rosnący budżet.
Zapewnił, że pani Anna Łosiak Skarbnik Miasta jest niezmiernie ostrożna do
planowania dochodów gminy i w sposób zdecydowany od tych co otrzymuje
od Ministerstwa Finansów są planowane niższe. Trzeci argument w br.  na
inwestycje z bieżących dochodów przeznaczona została kwota 6.000.000 zł,
nadwyżka  finansowa  wynosiła  14.000.000  zł.  W  związku  z  tym,  gdyby
powstała sytuacja podbramkowa, jest rezerwa finansowa, żeby te obligacje
wykupić.  Zwrócił  się z prośbą do radnych Klubu PiS, aby może ta jedna
uchwała została razem podjęta.
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Radny Tadeusz Feliksiński powiedział, że w uchwale podjętej na sesji w dniu
27  listopada  2017  roku,  w  roku  2035  dochody  były  prognozowane  w
wysokości 226.000.000 zł,  natomiast w projekcie tej uchwały w roku 2035
dochody są preliminowane w wysokości 290.000.000 zł. Zmiana ta nastąpiła
od listopada 2017 roku.

Radny  Rafał  Madaj  powiedział,  że  jest  to  trudna  decyzja,  ponieważ  Klub
Radnych PiS obawia się, że za 10-15 lat ten budżet może nie wytrzymać. Nie
chciałby, aby nasze miasto stało się zbyt mało atrakcyjne.

Radna  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  pani  skarbnik  wyraźnie
podkreśliła fakt,  że te nadwyżki budżetowe w kolejnych latach umieściła jako
wcześniejszą spłatę.

Skarbnik  Miasta  Anna  Łosiak  powiedziała,  że  jeżeli  z  jednej  strony  widzi
możliwość  szybszej  straty  zadłużenia.  Dochody  ogółem  wzrastają,  ale
składają się z wielu elementów nie tylko z PiT-ów. Jeżeli Prezydent i Skarbnik
uważa, że każdy następny Prezydent i Skarbnik będzie realizował WPF tak
zasymulowany do 2035 roku i przestrzegał wydatków po stronie dochodowej
i wydatkowej to dług zostanie spłacony. Nie jest tak, że miasto Pabianice nie
da sobie rady ze spłatą zadłużenia. Jeżeli  inwestycje pójdą tak jak należy
i  zostaną  wdrożone  to  będą  zwyżki  dochodów  w  biletach  i  w  innych
miejscach,  które  będą  przysparzały  pozycję  dochodową.  Widzimy  realne
możliwości spłaty zadłużenia o 4 lata szybciej niż było to pierwotnie założone.

Następnie wobec braku pytań i uwag Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały w  sprawie  zmiany
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Miejskiej  Pabianice  na  lata
2018 – 2035.

Głosowanie imienne: za podjęciem powyższej uchwały – 13,   przeciw – 7,
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr LV/700/18 została podjęta. (Zał. Nr 27)

Ad. 15.
Skarbnik Miasta Anna Łosiak  omówiła  projekt  uchwały w sprawie emisji
obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. - proj. Nr 7. (Zał.
Nr  28)  Niniejsza  uchwała  Rady Miejskiej  w Pabianicach  stanowi  formalny
początek  i  podstawę  prawną  procedury  uruchamiania  emisji  obligacji
komunalnych w trybie emisji niepublicznej. Obligacje komunalne to papiery
wartościowe  emitowane  przez  jednostkę  samorządu  terytorialnego.
Jednostka samorządowa otrzymuje od nabywców obligacji środki pieniężne,
natomiast  sarna  jest  zobowiązana  do  zapłaty  obligatariuszom  odsetek  i
wykupu  obligacji  po  określonym  czasie.  Emisja  obligacji  ma  na  celu
pozyskanie  środków  pieniężnych  na  spłatę  rat  kapitałowych  kredytów,
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pożyczek  oraz  wykupu  obligacji  oraz  pokrycie  deficytu  budżetowego
wynikającego  z  realizacji  zadań  inwestycyjnych  w  latach  2018-2020.
Obligacje komunalne w swej istocie spełniają funkcję kredytu, jednak są dla
Gminy bardziej korzystne niż tradycyjny komercyjny kredyt bankowy. Wynika
to  przede  wszystkim  z  uwagi  na  ich  elastyczność.  Instrument  ten  daje
możliwość  określenia  takich  terminów  wykupu  (spłaty  kapitału),  które
zapewniają  bezpieczeństwo  w  zakresie  płynności  finansowej  budżetu.
Niniejsza uchwała Rady Miejskiej w sprawie emisji obligacji określa ogólne
warunki  emisji.  Ponadto  określa  m.  in.  wielkość  emisji,  podział  na  serie,
sposób emisji. Ogólne określenie warunków emisji obligacji jest niezbędne w
celu przeprowadzenia negocjacji w sprawie wyboru agensa emisji obligacji,
czyli  podmiotu,  który  będzie  organizatorem,  depozytariuszem i  gwarantem
emisji. Uchwała ta określa przedmiot zamówienia, zakreślając równocześnie
granice, w których oferenci mogą przygotowywać swoje oferty. Po wybraniu
agenta emisji, zostanie podpisana umowa z agentem emisji. Emisja obligacji
komunalnych zapewnia  środki  niezbędne dla  sprawnej  realizacji  projektów
inwestycyjnych. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski poinformował,  że  uchwałę
opiniowała  Komisja Budżetu i Finansów.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały w  sprawie  emisji
obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.

Głosowanie imienne: za podjęciem powyższej uchwały – 13,   przeciw – 7,
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr LV/701/18 została podjęta. (Zał. Nr 29)

Ad.16.
Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła  projekt uchwały  w sprawie zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 8. (Zał. Nr 30) Zmiana planu
finansowego w Zakładzie Gospodarki Mieszkaniowej wynika z urealnienia po
stronie  przychodów  i  kosztów  stanu  środków  obrotowych  zgodnie  z
wykonaniem wg bilansu zamknięcia 2017 r.

Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Zarządzania Mieniem
Komunalnym

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
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Przewodnicząca Komisji Joanna Kupś powiedziała, ze Komisja zarządzania
Mieniem Komunalnym  zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt  uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag  Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2018 r. - proj. Nr 8.

Głosowanie:  za  podjęciem  powyższej  uchwały  –  18,    przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr LV/702/18 została podjęta. (Zał. Nr 31)

Ad. 17.
Zastępca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska – Jasiczek omówiła  projekt
uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania
i  opieki  oraz  wysokości  opłaty  za  korzystanie  z  wychowania
przedszkolnego  uczniów  objętych  wychowaniem  przedszkolnym
w  publicznych  przedszkolach  oraz  oddziałach  przedszkolnych
w  publicznych  przedszkolach  prowadzonych  przez  Gminę  Miasto
Pabianice  z  autopoprawką.  (Zał.  Nr  32)  Ustalenie  wysokości  opłaty
za  korzystanie  z  wychowania  przedszkolnego  w  przedszkolach
prowadzonych przez Gminę Miasto Pabianice następuje w drodze uchwały
rady gminy, zgodnie z artykułem 52 ust. 1 pkt 1 ustawy o finansowaniu zadań
oświatowych.  Do  tej  pory  regulował  to  art.  14  ust.  5  ustawy  o  systemie
oświaty. Ponieważ uchylono przepisy ustawy o systemie oświaty, rady gmin
muszą  podjąć  uchwały  na  podstawie  nowo  obowiązujących  przepisów.
Od  1  stycznia  2018  roku  opłaty  za  przedszkole  mają  charakter
publicznoprawny. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Oświaty i Spraw Społecznych.

Przewodnicząca Komisji Zofia Kriger – Kozłowska powiedziała, że Komisja
Oświaty  i  Spraw  Społecznych  zaopiniowała  pozytywnie  powyższy  projekt
uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag  Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia
czasu  bezpłatnego  nauczania,  wychowania  i  opieki  oraz  wysokości
opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych
wychowaniem  przedszkolnym  w  publicznych  przedszkolach  oraz
oddziałach  przedszkolnych  w  publicznych  przedszkolach
prowadzonych przez Gminę Miasto Pabianice z autopoprawką.
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Głosowanie:  za  podjęciem  powyższej  uchwały  –  21,    przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr LV/704/18 została podjęta. (Zał. Nr 33)

Ad. 18.
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił projekt uchwały
zmieniającej  uchwałę  Nr  XX/236/11  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach
w  sprawie  ustalenia  wysokości  diet  radnych  Rady  Miejskiej
w Pabianicach. (Zał. Nr 34) Przedłożony projekt uchwały przewiduje zmianę
w  zasadach  wyliczania  diet  radnych.  Uchwalona  jeszcze  w  poprzedniej
kadencji  uchwała  dotycząca  diet  radnych  przewidywała,  funkcjonującą
również  w  innych  poprzednich  kadencjach,  zasadę  braku  potrąceń  diety
przewodniczącego  Rady  z  tytułu  nieobecności  na  posiedzeniach  Rady.
Przepisy te nie były dotychczas kwestionowane w ramach nadzoru prawnego
przez Wojewodę Łódzkiego, a  także podczas kontroli przez Regionalną Izbę
Obrachunkową.  Pismem  z  dnia  13  kwietnia  2018  r.  Dyrektor  Wydziału
Nadzoru Prawnego i kontroli stwierdził, że po powtórnej analizie postanowień
uchwały  ww.  przepis,  który  przewiduje  brak  potrąceń  od  diety
przewodniczącego Rady jest  wprost  sprzeczny z  orzecznictwem i  stanowi
naruszenie prawa. Projekt tej uchwały dotyczy wewnętrznej organizacji Rady
i dlatego też nie był opiniowany przez Komisje Rady.

Radny  Piotr  Różycki  zwrócił  uwagę  na  uzasadnienie  do  tego  projektu
uchwały.  Dopiero  od  lipca  2007 roku  została  wprowadzona zasada braku
potrącania  diety  przewodniczącego  Rady  z  tytułu  nieobecności  na
posiedzeniach  Rady.  Dlatego  też  w  uzasadnieniu  znajduje  się  zapis
niezgodny z prawem.

Naczelnik Arkadiusz Bujacz powiedział, że w trzech poprzednich kadencjach
ten zapis obowiązywał,  to dlaczego jest  niezgodny z prawdą. Nie napisał,
że we wszystkich kadencjach.

Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  powiedział,  że  to
uzasadnienie  nie  jest  publikowane  i  nie  jest  integralną  częścią  uchwały.
Najważniejsza jest treść uchwały.

Radny  Antoni  Hodak  powiedział,  że  bardzo  się  cieszy,  że  ze  strony
Przewodniczącego  Rady  pojawia  się  inicjatywa  naprawiająca  przepis
regulaminu,  który  stanowi  naruszenie  prawa.  Szkoda  tylko,  że  nie  było
wcześniej działań naprawienia tej sprawy tylko wtedy, kiedy Wojewoda jako
organ nadzoru wezwał do naprawienia tego przepisu.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że przewodniczący rady
reprezentuje  całą  radę.  Przewodniczący  Rady  z  Prezydentem  nie  tylko

27



w  celach  reprezentacyjnych  w  sposób  spokojny  mógł  uczestniczyć
w spotkaniach z mieszkańcami, przedstawicielami firm bądź na szkoleniach.
Powinna  być  możliwość,  aby  Przewodniczący  mógł  w  sposób  godny
reprezentować Radę.

Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski powiedział, że pan Hodak zarzucił
że  nie  reagował  na  tę  sprawę  na  poprzedniej  sesji.  Jest  sesja  i  reakcja.
Już  w  pierwszej  kadencji  Rady  taka  zasada  obowiązywała  i  poprzedni
wojewodowie nie kwestionowali tego przepisu prawa.

Radny Antoni Hodak powiedział, że Jego priorytetem w karierze politycznej
nie jest mamona tylko rozwiązywanie problemów mieszkańców.

Następnie wobec braku pytań i uwag  Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr
XX/236/11 Rady Miejskiej w Pabianicach w sprawie ustalenia wysokości
diet radnych Rady Miejskiej w Pabianicach. 

Głosowanie imienne: za podjęciem powyższej uchwały – 19,   przeciw – 0,
wstrzymało się – 0. Uchwała Nr LV/705/18 została podjęta. (Zał. Nr 35)

Ad.19.
Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski poinformował,  że  zgodnie
z Regulaminem Rady Miejskiej  w Pabianicach wnioski  i  interpelacje  radni
zgłaszają na piśmie, a zapytania wnoszone są ustnie.

Radny Rafał Madaj złożył 3 interpelacje:
-  w  sprawie  przeglądu  stanu  technicznego  wpustów  rejonie  ulic:
Bardowskiego i Trębackiej; (Zał. Nr 36)
-  w  sprawie  wykoszenia  trawników  znajdujących  się  w  obrębie  pasa
drogowego ulicy Cichej oraz przy stadionie PTC; (Zał. Nr 37)
-  w  sprawie  wpustu  drogowego  kanalizacji  deszczowej  znajdującego  się
w pasie drogowym ulicy Zacisze. (Zał. Nr 38)

Radny Tadeusz Feliksiński zapytał, czy jest możliwość korzystania z łazienki
i prysznica na MOSiR, ponieważ nie ma łaźni miejskiej, a zgłaszane jest takie
zapotrzebowanie. Pan Dyrektor MOSiR zmniejszył przedział czasowy wstępu
do łazienek i tym samym ograniczył do nich dostęp. 

Radny Antoni Hodak złożył cztery interpelacje:
- w sprawie zagospodarowania trawnika przy ul. Łaskiej (odcinek:Wiejska –
Szarych Szeregów); (Zał. Nr 39)
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-  w  sprawie  programu  NFOŚiGW:  „Sowa  –  oświetlenie  zewnętrzne”
wspomagającego rozbudowę systemu oświetlenia ulicznego; (Zał. Nr 40)
- w sprawie koszenia trawników w pasie drogowym ulic miejskich; (Zał. Nr 41)
- w sprawie występującego zapylenia na ulicy Ułańskiej. (Zał. Nr 42)
oraz zapytał o precyzyjny termin rozpoczęcia prac i zakończenia dot. rowu
melioracyjnego  wzdłuż  ulicy  Wiejskiej.  Poprosił  o  wyjaśnienie  sprawy
wysyłania  sms-ów  do  urzędników  przez  jednego  z  pracowników  Urzędu,
w  których  była  prośba  o  głosowanie  na  Prezydenta  w  sądzie  na  jednym
z portali.  Pan Sekretarz zaprzeczył na jednym z portali  społecznościowych
i  zarzucił  kłamstwo.  Sekretarz  powinien być apolitycznym urzędnikiem,  co
wynika z przepisów prawa, a Pan złamał tę zasadę i wdał się w bardzo ostrą
polityczną  dyskusję.  Jest  to  sytuacja  niedopuszczalna,  aby  za  pieniądze
podatników agitować na rzecz Prezydenta.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski złożył interpelacje:
- w sprawie remontu dwóch wielkich dziur przy przychodni ul. Nawrockiego;
(Zał. Nr 43)
- w sprawie postawienia w mieście ławek dla matek karmiących; (Zał. Nr 44)
- w sprawie rozwiązania problemu toalet w SP 9, do której uczęszczają osoby
niepełnosprawne. (Zał. Nr 45)

Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Hile  złożył  interpelację  w  sprawie
remontu chodnika przy ul Ostatniej na odcinku między ul. Moniuszki i Łaską
po stronie wschodniej. (Zał. Nr 46)

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz odpowiedział:
-  radnemu  Tadeuszowi  Feliksińskiemu,  że  regulamin  udostępniania  tych
miejsc  umożliwiało  korzystanie  z  nich  w godzinach  od  8  do  14.00,  wieść
o tym że za 5 zł można skorzystać w dobrych warunkach z łaźni, to zaczęły
pojawiać się całe firmy przewozowe, które po wykonanym remoncie chętnie
korzystają. Sytuacja tego Pana jest wyjątkowa.
- radnemu Antoniemu Hodakowi, że Program NFOŚiGW „Sowa – Oświetlenie
zewnętrzne”  przewiduje  dofinansowanie  inwestycji,  polegających  na
kompleksowej modernizacji oświetlenia zewnętrznego w zakresie istniejącej
sieci oświetleniowej. Dofinansowanie ma formę pożyczki i byłoby atrakcyjne,
przy modernizacji oświetlenia stanowiącego własność naszego samorządu.
Tymczasem, infrastruktura oświetlenia  ulicznego w Pabianicach w 96,35%
(5075  szt.)  stanowi  majątek  PGE  Dystrybucja  S.A.  90%  słupów
oświetleniowych  ponad  5.000  są  własnością  PGE,  jeta  to  program
skierowany do samorządów.

Sekretarz Miasta Paweł Rózga odpowiedział radnemu w sprawie wypowiedzi
na Facebook-u. Zapytał, gdzie w tej wypowiedzi jest polityka, który przepis
prawa zakazuje wyrażanie swoich poglądów politycznych. Zapewniam Pana,
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że nie było polecenia do pracowników wysyłania jakichkolwiek informacji, czy
nawoływania do głosowania na Pana Prezydenta.  Jeśli  ktoś to zrobił  to  z
własnej  nieprzymusowej  woli,  a  miał  do  tego  prawo.  Nie  było  takiego
polecenia.

Ad.20.
Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski powiedział,  że  przed
najbliższą sesją odbędzie szkolenie radnych z nowego systemu zarządzania
obradami przy użyciu terminali.

Ad.21.
Wiceprzewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski zamknął  obrady  LV  sesji
Rady Miejskiej w Pabianicach o godz. 14.00.

Zał. Nr 47 - Komisja Uchwał i Wniosków
Zał. Nr 48 - Płyta CD
Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.

       Protokółowała:                                            Obradom przewodniczyli:

    Agnieszka Michel                                              Andrzej Żeligowski

      Krzysztof Rąkowski
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